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Mgr. Bc. Aleš Králík, LL.M. pracuje od června 2004 v oddělení zabývajícím se legislativou 
kapitálového trhu (a od 1. 1. 2024 též finančními inovacemi) na Ministerstvu financí ČR. 
Na tomto oddělení se věnuje zejména implementaci a vyjednávání právních předpisů EU 
v této oblasti a od června 2014 do května 2022 byl vedoucím tohoto oddělení a od května 
do prosince 2023 zástupcem vedoucího tohoto oddělení. Studoval na Fakultě sociálních věd 
Univerzity Karlovy (Bc.), na Právnické fakultě Univerzity Karlovy (Mgr.) a na College of 
Europe v Bruggách (LL.M.). Absolvoval pětiměsíční stáž v Evropské komisi na oddělení 
Securities Markets na Generálním ředitelství pro vnitřní trh. Před nástupem na Minister-
stvo financí ČR pracoval v Praze v advokátní kanceláři Allen & Overy (od 1. 5. 2024 A&O 
Shearman) a advokátní kanceláři Mgr. Petra Voříška (nyní advokátní kancelář JUDr. Petr 
Voříšek, Ph.D., LL.M.). Je spoluautorem komentáře k zákonu o investičních společnostech 
a investičních fondech (autorský kolektiv pod vedením Mgr. Ing. Jana Šovara) a komentáře 
k právní úpravě správy cizího majetku v novém občanském zákoníku (autorský kolektiv pod 
vedením JUDr. Jaroslava Svejkovského). Publikoval na téma legislativy kapitálového trhu 
i v odborném časopise Obchodněprávní revue.

JUDr. Radka Barejšková (roz. Dubšíková) absolvovala Právnickou fakultu Univerzity 
Karlovy v Praze (2018). Od roku 2016 pracuje na Ministerstvu financí ČR v oblasti legis-
lativy finančního trhu, v současné době jako zástupce vedoucího oddělení Platební služ-
by a tržní infrastruktura. Absolvovala stáž v Evropské komisi na oddělení Retail Financial 
Services na Generálním ředitelství pro finanční stabilitu, finanční služby a unii kapitálových 
trhů. Podílí se jak na přípravě domácí legislativy, tak i vyjednávání a následné implementaci 
evropské legislativy v oblasti kryptoaktiv, platebních služeb, tržní infrastruktury či finanč-
ního crowdfundingu, kterého se týkala i její rigorózní práce. Za ČR vyjednávala v Radě EU 
několik návrhů evropských předpisů, například nařízení o poskytovatelích služeb skupino-
vého financování, nařízení o trzích kryptoaktiv (tzv. nařízení MiCA) nebo revizi směrnice 
o platebních službách (tzv. PSD3/PSR). Během českého předsednictví v Radě EU (2022) 
byla stěžejní součástí týmů vyjednávajících nařízení MiCA a nařízení o okamžitých úhra-
dách v eurech, součástí předsednického týmu byla i v případě revize nařízení o centrálních 
depozitářích (tzv. nařízení CSDR).

Mgr. Helena Brychová již během studia na Právnické fakultě v Praze získala zkušenosti 
na různých pozicích v bankovním sektoru. Po absolvování fakulty v roce 2002 krátkodobě 
pracovala v zahraničí a po návratu nastoupila jako gestor Komise pro spotřebitelské otázky 
do České bankovní asociace, kde působila následujících 17 let. Průběžně zajišťovala mj. 
Komise pro bankovní a finanční bezpečnost, Komise pro kapitálové trhy, Pracovní skupiny 
pro bankovní regulaci a Etického výboru ČBA. V rámci samostatných projektů stála u zrodu 
veškerých aktivit ČBA na poli finančního vzdělávání, a to jak široké veřejnosti, tak konkrét-
ních cílových skupin (např. www.financnivzdelavani.cz, několik řad seriálu ČT Bankovkovi, 
www.europeanmoneyquiz.cz, www.bankeridoskol.cz). Během let 2006 až 2020 reprezento-
vala bankovní sektor v Sektorové radě pro bankovnictví, pojišťovnictví a finanční služby 
a v Pracovní skupině pro finanční vzdělávání při MF ČR. Iniciovala, vybudovala a až do 
roku 2021 vedla samostatné vzdělávací středisko ČBA EDUCA, které podstatným způso-
bem ovlivnilo právní podobu i praktickou realizaci odborných zkoušek pro pracovníky na 
finančním trhu.
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Mgr. RNDr. Daniela Doležalová absolvovala Přírodovědeckou a Právnickou fakultu Uni-
verzity Karlovy v Praze. Od roku 2004 do dubna 2015 (s výjimkou roku 2011) působila na 
Ministerstvu financí ČR v oblasti legislativy finančního trhu. V roce 2011 pracovala v Lon-
dýně pro Alternative Investment Management Association, kde se zabývala problematikou 
řízení a správy alternativních fondů kolektivního investování (tzv. hedgeových fondů). Od 
roku 2011 do svého odchodu v roce 2015 pracovala na Ministerstvu financí v oddělení Pla-
tební služby a tržní infrastruktura, kde se dlouhodobě věnovala problematice platebních 
a vypořádacích systémů, regulaci centrálních protistran a centrálních depozitářů cenných 
papírů, právu cenných papírů, finančnímu zajištění, regulaci obchodování a vypořádání ob-
chodů s finančními nástroji, zejména s deriváty, problematice daně z finančních transakcí 
nebo bankovní strukturální reformě a regulaci depozitářů fondů kolektivního investování. 
Za ČR vedla řadu vyjednávání v oblasti unijní legislativy regulující finanční trh. Dále se 
podílela na vyjednávání mezinárodní Ženevské úmluvy o cenných papírech a globálních 
standardů pro závěrečné vyrovnání (tzv. close-out netting), oboje pod patronací organizace 
UNIDROIT. Je spoluautorkou komentáře k zákonu o platebním styku, k zákonu o podnikání 
na kapitálovém trhu a k zákonu o investičních společnostech a investičních fondech. Přispívá 
rovněž do odborného tisku. Nyní pracuje v soukromé sféře.

Mgr. Michal Gruber je právník, který od roku 2017 působí na Ministerstvu financí ČR 
v oblasti legislativy finančního trhu, a to v oddělení Bankovnictví. Specializuje se na pro-
blematiku nevýkonných úvěrů, dohledu na konsolidovaném základě, sekuritizace, digitali-
zace (projekt bankovní identity) a likvidace bank a družstevních záložen. Autor byl během 
českého předsednictví v Radě EU (2022) součástí týmu, který dosáhl Obecného přístupu 
Rady EU k legislativnímu balíčku implementujícímu finální standardy Basel III do Acquis 
co mmunautaire (tj. směrnice CRD6 a nařízení CRR3). Autor v nedávné době přímo parti-
cipoval na přípravě novely č. 96/2022 Sb., z. p. k. t. v oblasti dohledu na konsolidovaném 
základě.

JUDr. Martin Husár, D.E.S., Ph.D., studoval na Právnické fakultě Univerzity P. J. Šafá-
rika v Košicích (Mgr. 2002; JUDr. 2004), kde obhájil doktorskou disertační práci (2018). 
V r. 2006 absolvoval postgraduální studium v oblasti mezinárodního práva soukromého na 
Právnické fakultě Université Libre de Bruxelles (D.E.S., 2006). Absolvoval stáž v Evrop-
ském parlamentu v Bruselu (2006) a u SDEU v Lucemburku (2010). Od r. 2007 se věnuje 
oblasti compliance, od r. 2012 se zaměřuje i na oblast kapitálových trhů, v r. 2019 se stal 
vedoucím odboru Regulatory Compliance v jedné z největších českých bank (se zaměře-
ním na poradenství a kontrolní činnosti v různých oblastích bankovní regulace: platební 
styk, ochrana spotřebitele, kapitálové trhy, ochrana osobních údajů atd.). V rámci compli-
ance aktivit v bance se účastnil různých projektů týkajících se implementace regulatorních 
požadavků (CCD, MiFID II, MAR, SRD II, SFDR atd.) a zastupoval banku na jednáních 
komisí v rámci ČBA a AKAT. Od r. 2021 pracuje u obchodníka s cennými papíry a investiční 
společnosti jako vedoucí oddělení Compliance, kde se zabývá jak regulatorní oblastí compli-
ance (MiFID II, AIF/UCITS, GDPR atd.), tak i oblastí AML/KYC. Kromě toho publikoval 
různé články týkající se distribučních smluv v odborných časopisech v České a Slovenské 
republice.

Mgr. Petr Janeček se více jak 15 let věnuje regulaci kapitálového trhu se zaměřením na 
MiFID/MiFIR, MAD/MAR, EMIR, UCITS, AIMFD. Odborné i praktické zkušenosti s apli-
kací regulace kapitálového trhu získal zejména během působení na oddělení legislativy 
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kapitálového trhu Ministerstva financí ČR a následně v ČNB jako právník na odboru re-
gulace finančního trhu a později na pozicích právní poradce / compliance manažer v ně-
kolika lokálních finančních institucích. Autor pracuje v poradenské společnosti EY, kde se 
specializuje na poradenství v oblasti regulace kapitálového trhu. Občasně také přispívá do 
odborného tisku.

Mgr. Veronika Jůvová, Ph.D. při studiu Právnické fakulty Karlovy univerzity v Praze za-
čala pracovat na oddělení legislativy kapitálového trhu Ministerstva financí ČR. V roce 2010 
nastoupila do společnosti Conseq Investment Management, a. s. na pozici právník / compli-
ance. Zaměřuje se na regulatorní problematiku fungování kapitálového trhu. Od roku 2016 
vede právní oddělení skupiny Conseq, kde působí i jako místopředsedkyně představenstva 
společnosti QI investiční společnost, a. s. Je členkou Etického výboru a ředitelkou sekce 
investičních fondů Asociace pro kapitálový trh ČR. Specializuje se na regulatorní aspekty 
fungování investičních fondů a poskytování investičních služeb.

Mgr. Josef Klamo absolvoval Právnickou fakultu Univerzity Karlovy v Praze v roce 2010. 
Poté pracoval v advokacii a ve státní správě. V letech 2013 až 2016 působil na Ministerstvu 
financí ČR v oblasti legislativy finančního trhu, kde se mj. podílel na novelizacích z. p. k. t., 
z. i. s. i. f. a zákona o dluhopisech, nebo na vyjednávání evropské legislativy v oblasti re-
ferenčních hodnot. Od roku 2016 působí v ČNB, aktuálně v odboru dohledu OCP. Zde se 
specializuje zejména na problematiku OCP, poskytovatelů služeb skupinového financování 
a MiCA. V letech 2016 až 2022 též působil jako doktorand na Katedře finančního práva 
a finanční vědy Právnické fakulty Univerzity Karlovy v Praze.

JUDr. Michaela Koledová (roz. Bujňáková) je absolventkou Právnické fakulty Univer-
zity Komenského v Bratislavě. Její pracovní začátky se pojí s Ministerstvem financí. Zde 
působila od roku 2010 na oddělení kapitálového trhu, kde se zabývala problematikou ratin-
gových agentur a novelizací transparenční směrnice. V rámci české legislativy měla na sta-
rosti oblast podmínek licenčního řízení v novém z. i. s. i. f. Následně pracovala v advokátní 
kanceláři, kde řešila zejména soukromoprávní agendu. V současnosti pracuje na oddělení 
compliance pro jednu z největších českých bank. Její hlavní agendou je kontrola poskytování 
investičních služeb retailovým klientům.

Mgr. Alena Koucká (roz. Dvořáková) absolvovala Právnickou fakultu Univerzity Karlovy 
v Praze. V letech 2013 až 2015 působila na Ministerstvu financí ČR v oblasti legislativy fi-
nančního trhu. Zde se podílela zejména na vyjednávání unijních právních předpisů (nařízení 
o evropských fondech dlouhodobých investic, nařízení o fondech peněžního trhu, novelizace 
akcionářské směrnice, prováděcí předpisy k MiFID II/MiFIR, MAR) a implementaci práva 
EU (MiFID II, MiFIR, MAR) do českého právního řádu. Následně se do roku 2016 věnovala 
poradenské činnosti na úseku regulace finančního trhu ve společnosti EY. V letech 2016 až 
2018 působila na útvaru compliance přední české banky, kde mimo jiné poskytovala pora-
denskou činnost v oblasti regulace finančního trhu a účastnila se implementace předmětné 
legislativy do bankovních procesů a postupů (MiFID II, MiFIR, MAR, PRIIPs). Od konce 
roku 2018 pracuje ve 42 Financial Services jako vedoucí právního a compliance odděle-
ní, kde se zaměřuje zejména na právní aspekty provozování organizovaného obchodního 
systému. Problematice práva finančního trhu se věnovala i v rámci příležitostné publikační 
činnosti v odborném časopise Obchodněprávní revue. 
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Mgr. Vojtěch Láska, LL.M. je zakládajícím partnerem advokátní kanceláře KLB Legal 
odpovědným za oblast kapitálového trhu. Absolvoval Fakultu sociálních věd a Právnickou 
fakultu Univerzity Karlovy v Praze a dále International Financial Law na University of 
Manchester. V letech 2001 až 2007 pracoval jako vedoucí referátu legislativy kapitálového 
trhu na Ministerstvu financí ČR, kde se podílel na přípravě z. p. k. t. a na vyjednávání směrni-
ce MiFID a dalších EU norem kapitálového trhu a kolektivního investování. Koncipientskou 
praxi získal v advokátní kanceláři Clifford Chance v oddělení bankovnictví a kapitálové-
ho trhu a v oddělení korporátního práva. Následně začal pracovat jako seniorní právník 
pro licencované společnosti ze skupiny WOOD & Company, se kterou stále spolupracuje. 
V roce 2013 spoluzakládal advokátní kancelář KLB Legal, která se specializuje na poraden-
ství v oblasti finančního práva a v roce 2023 získala titul Právnická firma roku v kategorii 
Kapitálový trh v soutěži vyhlášené společností ePravo.cz.

Mgr. Radan Marek, LL.M. absolvoval Právnickou fakultu Masarykovy univerzity v roce 
1999. V roce 2010 absolvoval postgraduální studia Master of Laws na University of London, 
studium a zkoušky zajišťovala University College London, School of Law at Queen Mary 
a London School of Economics and Political Science. Specializoval se na používání trustů na 
finančním trhu, na anglické korporátní právo, komparaci soutěžních práv ve světě a ústavní 
právo EU. Pracovní kariéru zahájil v legislativně právním odboru Komise pro cenné papíry, 
a poté pracoval jako advokátní koncipient u JUDr. Tomáše Holase a jako podnikový práv-
ník. Od roku 2006 byl vedoucím právníkem Burzy cenných papírů Praha, a. s., od vzniku 
Energetické burzy Praha, komoditní burzy, v roce 2007 poskytoval právní služby i pro tuto 
entitu a od převedení evidencí zaknihovaných cenných papírů státního Střediska cenných pa-
pírů na Centrální depozitář je ředitelem společného právního odboru burzy i depozitáře. Při 
reprezentaci pražské burzy je aktivní v Management Committee evropské federace burz. Od 
roku 2011 byl členem rekodifikační skupiny Ministerstva spravedlnosti pro nové korporátní 
právo ZOK, přednášel o problematice regulace kapitálových trhů v rámci konferencí IIR, 
Bankovního institutu a v posledních letech je lektorem mezinárodních studentů ECCEDU. 
Byl členem autorského kolektivu pro Komentář k nabídkám převzetí Wolters Kluwer a čle-
nem autorského kolektivu pro Komentář pro ZOK pro totéž nakladatelství. S kolegou z práv-
ního odboru skupiny PX Mgr. Ježkem napsal komentář Cenné papíry v novém občanském 
zákoníku pro Nakladatelství C. H. Beck a pro totéž nakladatelství napsal s týmem advokáta 
JUDr. Svejkovského publikaci Správa cizího majetku v novém OZ. Od roku 2023 publikuje 
aktuality ze světa kapitálových trhů a pražské burzy na LinkedIn.

Mgr. Markéta Michálková po vystudování Právnické fakulty na Univerzitě Karlově v Praze 
pracovala na Ministerstvu financí ČR (2006 až 2013 a 2014 až 2021) v oblasti legislativy ka-
pitálového trhu, kde se podílela na implementaci právních předpisů EU a na přípravě návrhů 
zákonů se zaměřením zejména na správní právo (oblast licenčního řízení, dohledu nad subjek-
ty kapitálového trhu ze strany ČNB a na oblast správního trestání). Rovněž krátce pracovala 
v Kanceláři finančního arbitra v oddělení sporů z platebního styku a od konce roku 2021 působí 
v ČNB v odboru dohledu obdobné péče, kde se věnuje dohledu nad úvěrovými institucemi.

Ing. Marek Novohradský pracuje od roku 2009 na Ministerstvu financí ČR, kde se zabývá 
legislativou regulující činnost úvěrových institucí. Účastní se projednávání návrhů nové le-
gislativy na evropské úrovni v pracovních skupinách Evropské komise a Rady EU a podílí se 
na její následné implementaci na národní úrovni. Specializuje se především na oblast mak-
roobezřetnostní politiky a tržního rizika, věnuje se také otázkám souvisejícím s politikou 
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udržitelnosti a ESG, či problematice pojištění vkladů. V rámci českého předsednictví Radě 
EU v druhé polovině roku 2022 se účastnil projednávání novely směrnice a nařízení o kapi-
tálových požadavcích (tzv. CRD6 a CRR3) implementujících do evropského práva finální 
standardy Basel III, které bylo úspěšně zakončeno přijetím Obecného přístupu Rady EU. 
Podílel se na novelizacích z.p.k.t. v souvislosti s implementací směrnice o kapitálových po-
žadavcích (tzv. CRD).

JUDr. Matěj Outrata vystudoval Právnickou fakultu Univerzity Karlovy v Praze v letech 
1968 až 1973, doktorát získal v roce 1990. Po studiích nastoupil do justice a v roce 1980 
nastoupil do podnikové sféry. V letech 1989 až 1991 pracoval v legislativě Státní arbitráže 
ČSSR a v legislativě vlády ČSFR, kde se podílel na sestavení zákona o soukromém podniká-
ní a na přípravě obchodního zákoníku. Advokátem je od roku 2000. Jako advokát pracuje pro 
Garanční fond obchodníků s cennými papíry od jeho vzniku v roce 2001. Podílel se rovněž 
na několika novelizacích zákonných ustanovení o Garančním fondu.

Mgr. Lukáš Osoha absolvoval Právnickou fakultu Univerzity Karlovy v Praze (2007). V le-
tech 2007 až 2021 působil v Komerční bance, ve které zastával mezi roky 2011 až 2014 
pozici právníka se specializací na investiční produkty, dále mezi roky 2014 až 2019 vedl 
odbor Custody, a od roku 2019 působil jako ředitel útvaru Služby cenných papírů, který za-
střešoval oblast služeb emitentům, custody a služeb depozitáře investičních fondů. V rámci 
svého působení v Komerční bance byl, mimo jiné, zodpovědný za implementaci legislativy 
v oblasti kapitálového trhu s relevancí pro oblast custody do procesů a postupů banky, dále za 
aktivní propagaci českého kapitálového trhu v zahraničí pod záštitou mateřské Societe Gene-
rale Securities Services, a také působil jako tzv. safeguarding officer, tj. osoba zodpovědná 
za ochranu majetku zákazníků obchodníka s cenným papíry. Od roku 2021 působí v OCP 
společnosti ATLANTIK finanční trhy ze skupiny J&T, ve které je jako člen představenstva 
zodpovědný za právní agendu, compliance agendu, agendu vnitřní kontroly a vedení pro-
vozního útvaru. ATLANTIK finanční trhy svým zákazníkům od roku 2022 poskytuje služby 
depozitáře investičního fondu podle z. i. s. i. f.

JUDr. Iveta Svobodová vystudovala Právnickou fakultu Univerzity Karlovy v Praze. Svou 
diplomovou práci zasvětila právní úpravě kupní smlouvy v mezinárodním obchodním styku. 
Působila v advokacii. Rigorózní práci obhájila na katedře občanského práva. Od roku 2017 
působila na Ministerstvu financí ČR jako zástupce vedoucího oddělení Kapitálový trh, kde 
se podílela na tvorbě legislativy evropského a národního práva v oblasti kapitálových trhů 
a dluhopisového práva, jejichž návrhy následně obhajovala v Legislativní radě vlády a orgá-
nech Parlamentu. Za ČR vyjednávala několik návrhů v Radě EU. Spoluvytvářela Koncepci 
rozvoje kapitálového trhu v ČR 2019 až 2023, která vznikla v návaznosti na spolupráci se 
Světovou bankou. Podílela se na diskusích ohledně přijetí modelového zákona UNCITRAL 
o mezinárodní obchodní arbitráži. Věnuje se také problematice ESG, udržitelnému financo-
vání a otázkám korporátního práva. Byla rovněž členkou skupiny k obnovenému vyšetřování 
smrti ministra zahraničních věcí Jana Masaryka pod záštitou Senátu.

Ing. Mgr. Irena Švarcová (roz. Škodová), LL.M. absolvovala Vysokou školu ekonomic-
kou v Praze, Fakultu financí a účetnictví, v roce 2002 a Právnickou fakultu Univerzity Kar-
lovy v Praze v roce 2004. V roce 2006 absolvovala postgraduální studia Master of Laws 
na University of London, studium a zkoušky zajišťovala King's College London. Speciali-
zovala se na regulaci finančních trhů. Následně pracovala v advokátní kanceláři Linklaters 
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v oddělení finančního práva. Od roku 2016 úzce spolupracuje s Burzou cenných papírů, a. s. 
Zastupuje ji ve výborech Evropské federace burz FESE. Je zapojena v procesech implemen-
tace regulatorních požadavků kladených na pražskou burzu dle MiFID II, MiFIR, MAR, 
BMR atd. Podílí se na vyjednávání evropské legislativy v oblasti kapitálových trhů a na její 
implementaci. Spolupracovala na Koncepci rozvoje kapitálového trhu v ČR 2019 pod zášti-
tou Světové banky a na studii Evropské komise k posílení kapitálových trhů v EU a zvýšení 
jejich atraktivnosti pro malé a střední podniky 2021. Věnuje se problematice ESG a udržitel-
nému financování. Podílela se na přípravě příručky pražské burzy k vykazování udržitelnosti 
dle CSRD. Zapojena byla v iniciativě Sustainable Stock Exchanges pod záštitou UN Women 
zaměřené na genderovou vyváženost. Jako členka pracovní skupiny koordinované Radou 
vlády pro rovnost žen a mužů se podílela na implementaci podpory vyrovnaného zastoupení 
žen a mužů ve vedení kotovaných společností. 

Ing. Mgr. Marie Zavoralová při studiu na Právnické fakultě Masarykovy univerzity v Brně 
v roce 2011 začala pracovat na oddělení legislativy kapitálového trhu Ministerstva financí 
ČR, kde se mj. podílela na novém z. i. s. i. f. V roce 2013 nastoupila do České spořitelny na 
pozici Compliance, kde se věnovala problematice regulatoriky kapitálového trhu, především 
pak implementaci směrnice MiFID II. Mezi lety 2016 a 2020 pracovala v poradenských 
společnostech Deloitte Česká republika a EY Luxembourg, kde poskytovala regulatorní po-
radenství finančním institucím v ČR, na Slovensku, v Polsku a v Lucembursku. V roce 2020 
nastoupila do UniCredit Luxembourg, kde vede tým věnující se regulatorice kapitálového 
trhu. Je členem Financial Markets & Intermediation Committee při lucemburské bankovní 
asociaci ABBL a členem pracovní skupiny revidující tržní standardy ABBL pro výklad pra-
videl směrnice MiFID II v Lucembursku. V roce 2016 absolvovala magisterské studium na 
Ekonomicko-správní fakultě Masarykovy univerzity v Brně, v oboru Finance a účetnictví.


